
	

 
Synpunkter på Gävleborgs regionala handlingsplan för 
grön infrastruktur  
Rapporten	är	en	utmärkt	sammanställning	av	ett	omfattande	material	om	länets	olika	naturmiljöer	
och	vilken	roll	de	spelar	i	perspektivet	av	en	grön	infrastruktur.	Den	ökade	förståelsen	behövs	för	att	
bevara	ekosystemen	och	för	dess	bidrag	till	viktiga	ekosystemtjänser.	Handlingsplanen	är	ett	viktigt	
bidrag	till	detta.	Men	kunskapsunderlaget	om	naturens	kvaliteter	måste	också	följas	av	mer	konkreta	
och	handfasta	åtgärder	i	naturen.	Handlingsplanen	behöver	utvecklas	och	skärpas	avseende	
genomförandet.	

Vi	anser	att	den	sammanfattning	av	utmaningar	och	mål	för	arbetet	som	redovisas	i	avsnitt	3.10.5	
kan	leda	fel.	Det	är	inte	kunskapsnivån	som	är	den	största	utmaningen	för	arbetet	utan	den	
pågående	markanvändningen	och	då	särskilt	skogsbruket.	Skogsbruket	bedrivs	med	otillräckliga	
naturvårdshänsyn	och	omfattningen	av	de	skydda	områdena	är	otillräcklig	för	att	säkra	
naturvärdena.		En	höjning	av	kunskapsnivån	inom	skogsbruket	är	inte	tillräckligt.	Politiken	med	frihet	
under	ansvar	har	prövats	länge	nog.	Ansvaret	räcker	inte	till	när	det	ekonomiska	utfallet	är	viktigast.	
Vi	delar	således	uppfattningen	att	det	finns	en	risk	att	handlingsplanen	inte	används	överhuvudtaget	
utan	blir	ännu	en	”hyllvärmare”.	

Vi	avstår	från	att	lämna	detaljsynpunkter	på	handlingsplanen,	men	anser	att	den	bör	justeras	i	avsnitt	
3.10.5	och	sammanfattningen.	Det	bör	också	införas	ett	insatsområde	i	avsnitt	17	som	ska	beskriva	
olika	åtgärder	för	att	påverka	hur	skogsbruket	bedrivs.	Det	räcker	inte	med	att	bara	höja	
kunskapsnivån,	utan	den	bör	även	omfatta	en	justering	av	regelverket	samt	opinionsbildning	och	
tuffare	krav	på	FSC	och	andra	certifieringssystem.	Vi	förstår	mycket	väl	att	Länsstyrelsen	inte	kan	
syssla	med	egen	opinionsbildning.	Men	vi	anser	att	Länsstyrelsen	bör	ge	en	korrekt	beskrivning	av	
problembilden	och	olika	vägar	för	att	lösa	problemet	även	om	man	inte	har	egen	rådighet	över	alla	
åtgärden.	

Detta	remissvar	diskuterades	kortfattat	vid	ett	möte	i	styrelsen	för	länsförbundet	den	18	augusti	och	
undertecknad	fick	i	uppdrag	att	formulera	remissvaret.	
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